UNITED STATES DISTRICT COURT
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

UNITED STATES OF AMERICA
-v- i

USAMA BIN LADEN,
a/k/a "Usamah Bin-Muhammad
Bin~ladin,"
a/k/a "Shaykh Usamah Bin-Ladin,®
a/k/a "abu Abdullah"
a/k/a "Mujahid Shaykh,"
a/k/a "Bajji,"
a/k/a "al Qaqga,"®
a/k/a "the Director,”
MUHAMMAD ATEP,
a/K/a "Aby Hars,"
a/k/a "Abu Hafs el Masry,"

a/k/a "Abu Hafs el Masry el Khabir,®

a/k/a *Taysir,"
a/k/a "Sheilknh Taysir Abdullah,"
WADIH EL HAGE,
a/k/a “"Abdus Sabbur,"
a/k/a "Abd al Sabpur,"
ask/a "Norman,"
a/k/a "ia‘da Norman,"“
FAZUL ABDULLAH MOHAMMED,
a/k/a "Harun Fazhl,"
a/k/a "Fazhl Abdullah,”
a/k/a "Fazhl Khan,*"
MOHAMED SADEEK ODEH,
a/k/a "Abu Moath,"
a/x/a "Noureldine,*
a/k/a "Marwan,"
a/k/a "“Hydar,* and
MOHAMED RASHED DAOUD AL-’OWHALT,
a/k/a "Khalid Salim Saleh
Bin Rashed,"
a/k/a "Moath,"

a/k/a "Abdul Jabbar Alj Abdel-Latif,®

Defendants.
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INDICTMENT
§(2) 98 Cr. 1023 (LBS)

3. At all relevant times from in or about 1935 until

the date of the filing of thig Indictment, an international



terrorist group existed which was dedicated to opposing non-
Islamis governments with ferce and violence. This organization
grew out of the "mekhtab al khidemat" (the “"Services Office")
organization which had maintained offices in various parts of the
world, including Afghanistan, Pakistan (particularly in Peshawar)
and the United States, particularly at the Alkifah Rafuygae Centaer
in Brooklym, New ¥York. The group was founded by d-fgndants USAMA
BIN LADEN and MUHAMMED ATEF, a‘k/a "Abu Hafs al Masry," together
with "abu Ubaidah al Banshiri” and othars. From in or about 1989
until the present, the group called itself "al Qaeda" ("the
Base"). From 1989 until in or about 1991, the group (harsaftar
referred to as "al Qaeda") was headquartared in Afghanistan and
Peshawar, Pakistan. In or about 19%1, the lsadership of al
Qaeda, including its "emir" (or prince) defendant USAMA BIN
LADEN, relocated to the Sudan. Al Qaeda was headdquartered in the
Sudan from approximately 1991 until appruximately 1996 but still
maintained offices in various parts of the world. In 1996,
défendants USAMA BIN LADEN and MUHAMMED ATEF and other membérs of
al Qaeda relacated to Afghanistan. At 2ll relevant times; al
Qaeda was led by its emir, defendant USAMA BIN LADEN. Mambers of
al Qaeda pledged an oath of allegiance (called a "bavat") -to
defendant USAMA BIN LADEN and al Qaeda.

2. Al Qaeda oppesed the United States for several
reasons. First, the United States was regarded as an "infidel"
because it was not governed in a manner consistent with the

group’s extremist interpretation of Islam. Second, the United



States was viewed as providing essential support for other
"infidel™ governments and institutions, particularly the
govarnments of Savdi Arabia and Egypt, the nation of Israel and
the United Natione organization, which were regarded as snenmies
of the group. Third, al Qaeda cppoused the involvement of the
United Stataes armed forces in the Gulf War in 1991 and in
Operation Restore Hope in Somalia in 19%2 and 1993, which were
viewed by al Caeda asx protaxtual preparations rfor an American
occupation of Islamic countriaes. In particular, al Qaeda opposed
the continued presence of American military forces in Saudi
Arabia (and elsewhere on the Saudi Arabian peninsula) following
the Gulf War. Fourth, al Qaeda opposed the United States
Government because of the arvest, conviction and imprisonment of
persons belonging to al Qaeda or itse affiliated terrorigt groups
or with whom it worked, including Sheik Omar Abdel Rahman.

3. One of fhe p;incipal goals of al Qaedn was to
drive the United States armed forces ocut of Saudi Arabia (and
elsawhere on the Ssudi Arabian peninsula) and Semalia by
violance. Members of al Qaeda issued fatwahe (rulings on Islamic
law) indicating that such attacks warea both proper and necessary.

4. Al Qaeda functicned both on its own and through
some of the terrorist organizations that operated under its
umbrella, including: the Al Jihad group basad in Egypt, led by,
ameny cothers, Dr. Ayman al 2awahiri, named as a co-conaspirator
but not as a defendant herein: the Islamic Group {alse known as

"el Gamda Islamiz" or simply “Gamaa’t"), led by Sheik Omaxr Abde]



Rahman and later by Ahmed Refai Taha, a/k/a "Abu Yasser al
Masri." named as co~conspiraters but not as defendants herein;
and a2 number of jihad groups in other countries, including the

~ Sudan, Egypt, Saudi Arabia, Yemarn, Somslia, Eritrea, Djibouti,
Afghanistan, Pakistan, Bosnia, Croatia, Albania, Algeria,
Tunisia, Lebanon, the Philippines, Tajikistan, Azerbaljan and the
Kashmiri region of India and the Chechnyan ragion of Russia. Al
Qaeda also maintained cells and personnal in a number of
countries to facilitate its activities, ineluding in xehyn,
Tanzania, the United Kingdom and the United Statas.

5. Al Qaeda had a command and control structure which
included a mailis al shura (or consultation council) which
discussed and approved major undertakings, including tezrorist
operations. USAMA BIN LADEN and MUHAMMED ATEF, a/k/a "Abu Hafs "
the defendants, among others, sat on the majlis al shura (or
consultation coﬁncil) of al Qaeda.

_ 6. Al Qaeda also had a "military committee” which |
considerad and Approved "military" matters. MUHAMMED ATEF, a/k/a
"Abu Hifs," the defendant, sat on the military committee anhd was
one of defendant USAMA BIN LADEN’s two principal military
commanders together with "Abu Ubaidah al Banshiri,® until the
death of "Abu Ubaidah al Banshiri" in 1996. Among his other
duties, MUHAMMED ATEF, a/k/a "Abu Hafs," the defandant, had the
principal responsibility for the training of al Qaeda members.

7. USAMA BIN LADEN, the defendant, and al Qaeda als=o

forgad alliances with the Natiocnal Islamic Front in the Sudan and



with repressntatives of the govarnment of Iran, and its
associated terrorist group Hezballah, for the purpose of working
together against their perceived common anemies in the West,

particularly the United Statas.

a. From at least 1991 until the date of the flling of
this Indictment, in the Southern District of New York, in
Afghanistan, Pakistan, the Sudan, Saudi Arabia, Yamen, Somalia,
Kenya, Tanzania, the Philippines and elsewhare cut of the
jurisdiction of any particular state or district, USAMA BIN
LADEN, a/k/a "Usamah Bin-Mubammad Bin-Ladin,” a/k/a "Shaykh
Usamah Bin-Ladin," a/k/a "abu Abdallah,™ a/k/a "Mujahid Shaykh,™
a/k/a "Hajj." a/ksa "al Qaga," a/k/a "the Director," MUHAMMAD
ATEF, a/k/a “"Abu Hafs," a/k/a "Abu Hafs al Masry," a/k/a "Abu
Hafs el Masry el Khabir," a/k/a n"raysir," a/k/a “Sheikh Taysir
.Abhdullah,® WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur," a/k/a "Abad al
Sabbur,™ a/k/a “Norman," a/k/a "Wa‘da Norman,® FAZUL ABDULLAH
MOHAMMED, a/k/a "Harun Fazhl," a/k/a "Fazhl Abdullah," a/k/a
"Fazhl Knhan," MOEAMED SADEEK ODEH, a/k/a "Abu Moath,® a/k/a
"Noureldine,™ a/k/a “"Marwan," a/k/a "Hydar," and MOHAMED RASHED
DAQUD AL-‘OWHALI, a/k/a "Khalid Salim Saleh Bin Rashed," a/k/a
"Meath, ™ a/k/a “Abdul Jabbar Ali Abdel-Latif," defendants at
least one of whom was first brought to and arrestad in the
Southern District of New York, together with other members angd

associates of al Qaeda and others known and unknown to the Grand

5



Jury, unlawfully, willfully and knoewingly combined, zonspired,
confedarated and agreed to kill nationals of the United States in
viclation of Title 18, United States Code, Section 2332(a).

9. The objectives of the conspiracy included: (i)
killing United States nationals employed by the United States
nilitary who were sarving in Somalia and on the Saudi Arabian
peninsula; (ii) killing United States nationals emploved at the.
United States Embassies in Nairobi, Kenya, and Dar es Sglaam,
Tanzania; and (iii) engaging in conduct to conceal the activities
and means and methods of the co-conspirators by, among othar
things, establishing front companies, providing false identity
and travel docu;ents, engaging in coded correspondence and
providing false information to the authoritiaes in various
countries.

Overt Acts
10. In furtherance of the said conspiracy, and to

effect the illegal objects thereof, the following overt acts,

ameng others, were committed:

2. At various times from at least as early as
1939, USAMA BIN LADEN, the defendant, and others known and
unknown, provided training camps and guesthouses in various
areas, including Afghanistan, Pakistan, the Sudan, Somalia and
Kenya for the use of al Qaeda and its affiliated groups;
Ihe Recruitment of Amerjcan Citizens

b, At various times from at least as early as



1589, USAMA BIN LADEN, the defendant, and others known and
unknown, made efforts to recruit United States citizens,
including the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur,"
as/k/a "Abd al Sabbur,” a/k/a "Norman," a/k/a "Wa’da Norman,® to
help al Qaeda in order to utilize the Amerjican citizgns for
travel throughout the Western world to deliver nessages and
engage in financial transactions for the benefit of al Qaeda and

its affiliated groups and toc help carry out operations;

Financial Dealings

c. At varjous times from at least as early as
1989 until the datae of the filing of this Indictment, defendant
USAMA BIN LADEN, and others known and unknown to the Grand Jury,
engaged in financial and business transactions on behalf of al
Qaeda, including, but not limited to: purchasing land for
training camps; purchasing warehouses for storage of items,
including explosives: transferring funds between corporate
accounts; and transporting currency and waapons to members of al
Qaeda and its'agscciated terrorist organizations in various
countries throughout the world;

t t Bu s in the

d. Following al Qaeda‘’s move to the Sudan in or
about 1881, defendant USAMA BIN LADEN established a headquartars
in the Riyadh section of FKhartoum. USAMA BIN LADEN, the
defendant, also established a series of businesses in the Sudan,
including a holding company known as "Wadi al Agig", a

construction business known as "A} Hijra," an agricultural



company known as “al Themar al Mubaraka," an investment company
known as "Ladin International,” an investment company known as
“"Taba Investments,” and a transportation company known as
"Qudarat Transport Company." These companies wara operated to
provide income to support al Qasda and to provide cover for the
procurenent of explosives, weapons and chemicals and for the
travel of al Qaeda cperativas. The defendant WADIH EL HAGE,
a/k/a “Abdus Sabbur,” a/k/a “Abd al Sabbur,® a/k/a "Norman,"
a/k/a "Wa’da Norman," worked for various of the Bin Ladenh
companies and also served as Bin Laden’s personal secretary;
M i aeda

a. In or about 1992, defendant MOHAMED SADEER
ODER, a/X/a "Abu Moath," a/k/a "Noureldine," as/k/a "Mayrwan,?
afk/a “Hydar," after receiving training (ingluding explosives
training} in various camps in Afghanistan, including al Qaeda
camps, joined al Qasda and agreed to follow the orders of
defendant USAMA BIN LADEN, the emir (prince) of al Qaeda, as long
as the orders did not violate Islamic law. ODEH remained a

menber of al Qaeda through at least on or about August 7, 1998;

f. At various times from in or about 1992 until
the date of the filing of this Indictment, USAMA BIN LADEN, the
defendant, working together with members of the fatwall committee

of al Qasda, issuad fatwahs (rulings on Islamic law) to other

menmbars and associates of al Qaeda that the United States forces

stationed on the Saudi Arabian peninsula, ineluding beoth Saudi



Arabia amd Yemen, should be attacked;
e t an in Somalia
g. At various times from in or about 1992 until
in or about 1993, UsSaMA BIN LADEN, the defendant, wo;king
together with members of the fatwah committee of al Qaeda, issued
fatwahs to other mephers and associates of al Qaeda that the

United States forces stationed in the Born of Africa, including

Somalinm, should be attacked;

h. In or about late 1992 and 19%3, MUHAMMED ATEF,
a/k/a "Abu Hafs al Masry," as/k/a "Abu Hafsg," the defendant,
travuiled toa éomalia on several occasions for the purpose of
determining how bast to causa violance to the United Statas and
United Nations military forcas stationed there and reportad back
to defendant USAMA BIN LADEN and other al Qaeda members at USAMA
BIN LADEN’sg faéilities located in Khartoum, the Sudan:

i. Beginning in or about early spring 1993, al
Qaeda membaers, including the defendants MUHAMMED ATEF, a}k/a "Abu
Hafs el Masry," FAZUL ABDULLAH MOHAMMED, a/k/a “Harun.Fazﬁl,"
a/k/a "Fazhl Abdullah," a/k/a "Pazhl ¥han," and MOHAMED SADEEK
ODEH, a/k/a "Abu Moath," a/k/a "Noureldine," a/k/a "Marwan,"
a/k/a "“Hydar," along with "Abu Ubaidah al Banshiri," a co-
conspirator not named herein as a defendant, provided military
training and assistance to Somali tribes opposed to the United

Nations’ intervention in Somalia;



he cks 0O e ! For

je. On Qctober 1 and 4, 1993, in Mogadishu,
Somalia, persons who bad been trained by al Qaeda {and by
trainers trained by al Qaeda) participated in an attack on United
States milltary personnel serving in Somalia as part ef Operation

Restore Hope, which attack resulted in the killling of 18 United

States Army personnel;

X. On at least two occasions in the pericd from
in or abeut 1992 until in or about 199%, wmembers of al gaeda
transported weapons and explosives from Khartoum in the Sudan to

the ecastal eity of Port Sudan for transshipment to the Saudi

Arabian peninsular

1. At various times from at least as early as
1993, USAMA EIN LADEN, tha dafandant, and others known and
unknown, wmade efforts to obtain the components of nuclear

‘weapons:

m. At varioue timeg from at least aa sarly as
1993, USAMA BIN LADEN, the defendant, and others known and

unknown, made efforts to obtain the components of chamical

weapons;

n. In or about 1994, the defandant MOHAMED SADEER

ODEH, a/k/a "Abu Moath," a/k/a "Noureldine, " a/k/a "Marwan,®

16



a/k/a YHydar," moved to Mombasa, Kenya, and set up a fishing
business with al Qaeda money which was used to suppert al Qaeda
members in Kenya. While in Xenya, ODEH was visitad by the
military commanders of al Qaeda, defendant MUHAMMED ATEF, a/k/a
"Abu Hafs el Masry," and "Abu Ubaidah al Banshiriv;

©. In or about 1934, the dafendant WADIH EI, HAGE,
a/k/a "aAbdus Sabpur," a/k/a "Abd al Sabbur,* a/k/a "Norman,"
a/k/a "wa'da Rorman," moved from Khartoum in the Sudan to
Najrobi, Kenya, and set up businessas and other organizations in
Renya, While in Kenya, the defendant WADIK EL HAGE, as/k/a "Ahdus
Sabbur,"” a/k/a "Abkd al Sabbur," a/k/a "Norman," a/k/a "Wa‘da
Norman,* met repeatedly with one of the military commanders of al
Queda, "Abu Ubaidah al Banghirin:

p- In or about 15996, in Mombasa, Xenyva, an
individual associatad with al Qaeda displayed TNT and detonators
ocbtained in Tanzania to the defendant MOHAMED SADEFK ODEH, a‘k/a

"Abu Moath," a/k/a "Noureldine, ™ a/k/a "Marwan,® a/k/a “Hydar“;

g- In or about the spring of 1996, "Abu Ubaidah
al Banahiri,“ a ranking military commander of al Qaeda, was
travelling by ferry through Lake Victoria when the boat sank and
"aAbu Ubaidah® drowned;

r. In or about the spring of 1%96, the defendants
WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur,"
"Norman,™ a/k/a "Wa’'da Nozman," and FAZUL ABDULLAH MOHAMMED,
a/k/a "Harun Fazhl," a/k/a "Fazhl Abdullah," a/k/a "Fazhl Xhan,"

11



went to Lake Victoria to investigate the circumstances of the

drowning of "Abu Ubaidah al Banshiri® and to report back to

defendant USAMA BIN LADEN;

$. Beginning in or about 1996, the defendant
MOHAMED RASHED DADUD AL-'OWHALI, a/k/a "Knalid Salim Salenh Bin
Rashed,* a/k/a "Moath," a/k/a "Abdul Jabbar Ali Abdel-Latif,® was
trainad in a number nf'camps in Afghanistan, including a number
of capps affiliated with al Qaeda. AL~’OWHALI was trained in
explosives, hijacking, kidnapping, assassination and intelligence
technigues;

e 3 rati W

t. On or about August 23, 1996, USAMA BIN LADEN,
the defendant, signed and issued a Declaration of Jihad entitled
"Message from Usamah Bin-Muhammad Bin-Laden to His Muslim
Brothera in the Whole World and Especially in the Arabian
Peninsulat Daclarat;on of Jihad Against the Americans Occupying
the Land of tha Twe Holy Mosgues: Expal the Haretics frem the
Arabian Peningula™ (hereafter the "Declaration of Jihad") from
the Hindu Kush mountains in Afghanistan:

=!Qwh i Bin

u. In or about 199¢, following his training in a
number of campe in Afghanigtan, ineluding a number of camps
affiliated with al Qaeda, the defendant MOHAMED RASHED DAOUD AT~
'OWHALI, a/k/a "Khalid Salim Saleh Bin Rashed," a/k/a "Moath,®
a/k/a "abdul Jabbar Ali Abdel-Latif, " met with defendant USAMA

12



BIN LADEN and asked him for a “mission";
Ha in cod Corre. ence
v. At varisus times during the course of tha
conspiracy, the defendant WADIH ZL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur,”
a/¥/a "Abhd al Sabbur," as/k/a "Norman,™ a‘k/a "War'da Nozman,"

engaged in coded correspondance with other membars and assoaciates

of the al Qaeda organization:

w. On er about September 23, 1987, in the
Southern Distriect of New York, the defendant WADIHE EL HAGE, a/k/a
"Abdus Sabbur,” a/k/a "Abd al Sabbur,® a/k/a "Norman," a/k/a
"Wa'da Neorman," made false statements concerning the nature of
his contacte with al Qaada to a Speecial Agant of the Federal

Bureau of Investigation conducting a criminal investigation of al

Qaaeda:

x. On or about September 24, 1997, in the
Southern District of New York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a
"Abdus Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur," a/k/a "Norman," a/k/a
"Wa‘da Norman," made false statements concerning the nature of
his contacts with al Qaeda to a federal Grand Jury conducting an
investigation of al Qaeda:

t Qctobe 7

Y. On or about October 17, 1997, in Texas, the

defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur," as/k/a "Abd al

Sabbur," a/k/a "Rorman,* a/k/a "Wwa’da Norman," made Ffalsa

13



statements concerning the nature of his contacts with al Queda to

Special Agents of the Federal Bureau of Investigation copducting

a2 criminal investigation of al Qaeda;

z. In rebruary 1998, USAMA BIN LADE#, the
defendant, endorsed a fatwah under the banner of the
"International Islamic Fromt for Jihad on the Jaws and
Crusadars.” This fatwsh stated that Muslims should ki%l
Amaricans —- including civilians ~- anywhere in the world vhere
they can be found;

aa. In or about April 1998, the defendant MOHAMED
SADEEﬁ ODER, é/kfa "Abu Moath," a/k/a “Noursldine,* a/k/a .
"Marwan," a/k/a "Hydar," discussed the fatwahs ismued by BIN
LADEN and al Qaeda against America with another membar of al
Qaeda in Xenya:

The ¥Mav 1998 Fatwah

ab. TIn early Hgy 1998, USAMA BIN LADEN, the
defendant, caused to be published in the nevspaper alzﬂgéﬂﬁilz
fBrabi a fatwah issued by the "Ulema Union of Afghanistan® which
termed the United States Army the "enemies of Islam® ang declared
a jihad against the United States and its followers:

The May 1998 Prass Confarence

ac. In the days immediately following a May 1998
Press interview, USAMA BIN LADEN, the defendant, held a press
confarence in Khost, Afghanistan, attended alsc by the defendants
MUHAMMED ATEF, a/k/a “Abu Hafs el Masry," and MOHAMED RASHED

14



DAQUD AL~/QWHALI, wWwhere USAMA BIN LADEN repeatasd his intention tn

kill Amaericans:

ad. In or aboui May 1%%8, the defendant FAZUL
ABDULLAH MOHAMMED, a/X/a "Harun Fazhl," as/k/a "Fazhl Abdullah, "
a/k/a "Fazhl Rhan,® rented a villa leocated at 43 Rundn Estates in
Naircbi, Kenya;

ae. In or about July 1998, the defendant MOHAMED
SADEELK ODEH, a/k/a "Abu Meath," a/k/a "Noureldine," a/k/a
"™Marxwan,"” a/k/a "Hydar," discussed with ancother mambar of al
Qaeda in Kenya tha fact that dafendant USAMA BIN LADEN had formed
a unitad front agaiﬁst the United States with other Islamic
extremiat groups:

af. On or about July 31, 1998, the defendant
MOHAMED RASHED DAOUD AL-’OWHALI, a/k/a "Khalid Salim Saleh Bin
Rashed, ™ a/k/a "Moath,¥ a/k/a- "Abdul Jabbar Ali Abdel-Latif,"
~ travellad frem Lahore, Pakistan, to Nairobi, Kenya: |

ag. In or about July 1998, the defendant MOHAMED
PASHED DAOUD AL-~’CWHALI, a/K/a "Khalid Salim Saleh Bin Rashed,™
a/kfa "Moath," a/k/a "Abdul Jabbar Ali Abdel-Latif," and an
individual known as "Azzam" filmed a videotape to celabrate their
anticipated "martyrdom" in a bombing operation te ba conducted
against United States interests in Fast Africa, claiming credit
in the name of a fictitious organization, the "army for the
Liberation of Islamic Holy Places”;

ah., Prior to August 2, 1998, the defendant

15



HMOHAMED SADEEXK ODEH, a/k/a "Abu Moath," a/k/a "Noureldine," a/k/a
"Marwan," a/k/a "Hydar," obtained a false passport to facilitate
hiz travel with other al Qaeda members to Afghanistan to meet
with defendant USAMA BIN LADEN;:

ai. On or about August 1, 1998, an al Qaada
mamber advized the defendant MOHAMED SADEXK ODEH, a/K/a “Abu
Moath," a/k/a "Noureldine," a/k/a “Marwan," 3/kK/a "Hydar,® that"
all semberc of al Qaeda had to leave Kenya by Thursday, August &,
1998:

aj. In or about esarly August 1998, the Gefendant
MOBAMED SADFER ODER, a/k/a "Abu Moath," a/k/a "Naureldine,“'a/k/a
"Marwan," a/k/a "Hydar," and other members of al Qa=da travelled
from Mombasa, Renya, to Nairobi, Kenya;
The Final Prevarations for the Sombings

ak. During the first week of August 1598, the
defandants FAZUL ABDULLAH MOHAMMED, a/k/a "Harun Fazhl, " a/k/a
"Fazhl Abdullah," a/k/a "Fazhl Ehan, ¥ and MOHAMED RASHED DAOUD
AL-‘ONHALI, a/k/a "Khalid Salim Saleh Bin Raghad,® a/k/a "Moath, ™
a/k/a "Abdul Jabbar Ali Abdel~Latif,® togathar with “Azzam"™ and
other members of al Qaeda, met at a villa located at nunber 43
Rundu Estates in Nairobi, Kanya, to make final praparatione far
the boembing of the United States Embassy in Nairobi, Kenya;

al. On or about August 2, 1998, the defandants
MOHAMED SADEEK ODEH, a/k/a "Abu Moath," a/k/a "Noureldine,® a/k/a
"Marwan," a/k/a "Hydar," and FAZOUL ABDULLAH MOHAMMED, a/k/a
"Harun Fazhl," a/k/a "Fazhl Abdullah,” a/k/a “Fazhl Khan,"®

16



together with other members of al Qaeda, met at the Hilltop Hotel
in Nairobi, Renya;

am. From an or about August 2 through on or about
August €, 1998, the defendant MOHAMED SADEEK ODER, a/k/a “Abu
Moath," a/k/a "Noureldine," a/k/a "Marwan," a/k/a "ﬁydar," stayed
togethar with octher members of al Qaeda at the Hilltop Hotel in
Nairsbi, Kenya;

&n. On or about August 4, 1%98, the defendants
FAZUL ABDULIAR MOHAMMED, a/k/a "Harun Fazhl,™ arsk/a "Fazhl
Abdullah," a/k/a "Fazhl Khan," and MOWAMED RASHED DAOUD AL~
"OWHALI, a/k/a "Khalid Salim Saleh Bin Rashed," a/kK/a "Moath,*
a/k/a "Abdul-Jabbar Ali Abdel-Latif,™ together with "Azzam™ and
cther members of al Qaeda, reconncitered the United States
Embassy in Nairobi, Kanya:

ag, On or about August 5, 1998, the defendant
MOHAMED SADEEK ODEH, a/k/a "Abu Moath,® a/k/a "Noureldine,™ a/k/a
YMarwan," a/k/a "Hydar," shavéd his beard and obtained new .
clothing in préparation for travel outside of Kenya to
Afghanistan to meet with defendant USAMA BIN LADEN;

ap. On or about August 5, 1598, the defendant
MOHAMED SADEEK ODEH, a/k/a ™Abu Moath,™ a/k/a "Noureldine,* a/k/a

"Marwan,® a/k/a "Hydar," walked along Mol Avenue in Nairobi,

Kenya, in the vicinity of the United Statee Embassy i

aqg. On or about August €, 1988, in the avening,

the defendant MOHAMED SADEEK ODEH, a/k/a "Abu Moath," a/k/a

17



"Nouraldine," a/k/a "Marwan,” as/k/a "Hydar," bosed ob
ingtructions from al Qaeda members, left Najrobi, Kenya, for
Pakistan under an assumed name on Pakistani Intarnatienal Airways
flight # 746:
The Bombing in Nairchi

ar, On August 7, 1998, baginning at
approximately $:30 a.m., the defendant FAZUL ABDULLAY MOHAMMED,
a/k/a "Harun Fazhl,® a/k/a "FPazhl Abdullah," a/k/a "Fazhl Khan, ™
drove a pick-up truck from the villa located at 43 Rundu Estates
to the vicinity of the United States Embassy in Nairobi, Kenysn,
while the defendant MOHAMED RASHED DACUD AL=~/OWHALI, a/k/a
"Khalid Salim Saleh Bin Rashed," as/k/a "™Moath," a/k/a “abdul
Jabbar ali Abdel-Latif," rode in another vehicle containing a
large bomb driven by "Azzam” (the "Nairchi Bomb Truck®) to the
United States Embassy in Naireobi, Kenya. The defendant MDRAMED
RASHED DAOUD AL-‘OWHALI, a/k/a "Khalid Salim Saleh Bin Raghaed,®
a/k/a "Moath," as/k/a "Abdul Jabbar Ali Abdel-lLatif," possessed
four stun—grenade type devices, a handgun and keys to the
padlocks on the Nairobi Bomb Truck:

as. On August 7, 1998, at approximately 10:20
a.m., the dafendant MOHAMED RASHED DAOUD AlL-'OWHALI, a/k/a
"Khalid Salim Saleh Bin Rashed," a/k/a "Moath," a/k/a "Abdul
Jabbar Ali Abdel~Latif,” got out of the Nairobi Bomb Truck asz it
approached the rear of the Embassy building and brandished a gstun
grenade before throwing it in the direction of a security guard

and then seeking to flee;
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at. On August 7, 18998, at approximately 10:30
a.m., "Azzam" drove the Nairshi Bomb Truck to the rear of the
Embassy building and fired a handgun at the windows of thae
Embassy bullding:

au. On August 7, 1998, at approximatély 10:30
a.m., "Azzam® detonated the explosive device containaed in the
Nairohi Bomb Truck at a location near the rear of the Embassy
building, demelishing a multi-story secratarial collage and
severaly damaging tha United States Embassy building aﬁd the
Cooparative Bank Building, causing a total of more than 213
deaths, as well as injuries to more than 4,500 people, including
citizans of Kenya and the United Statas;

av. Following the August 7, 19598, bhombing of the
Embassy building, the defendant MOHAMED RASHED DAOUD AL~/OWHALT,
a/k/a "Fhalid Salim Saleh Bin Rashed,” ask/a "Moath,® a/k/a
"Abdul Jabbar Al{ Abdel-Latif," sought to secrete bullets and
keys to the padlock on the Raircbi Bomb Truck in a hospital
clinic in Nairobi;

2 5 a

aw. On August 7, 1998, at approximately 10:40
a.nm., a co~conspirator detonated an explosive device contained in
a vehicle in the vicinity of the United States Embassy building
located in Dar es Salaam, Tanzania, severely damaging the United
States Embassy building and causing the deaths of at leaat 11
persons, including Tanzanian citizens, on the Embassy property,

as well as injuries to at least 85 people;

is



n " Flee by ombin

ax, In the days immediately following the
bombings, the defendant FAZUL ABDULLAH MOHAMMED, a/kK/a “Harun
Fazhl," a/k/a "Fazhl Abdullah," a/k/a "Fazhl Khan," hired persens
Lo clean the villa located at 43 Rundu Estates in Nairobi, Kenva:

ay. On or about August 14, 1598, the defandant
FAZUL ABDULLAH MOHAMMED, a/k/a "Harun Fazhl,"® a/k/a "Fazhl
Abdullah," a/k/a "Fazhl Khan," went to the Comoros Islands:

az. On or about August 20, 1998, in Texas, the
defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur," a/k/a "Abd al-
Sabbur," a/k/a "Norman," a/k/a "Wa’da chman,“ made false
statements concerning the nature of his contacts with al Qaeda to
Special Agents of the Faderal Bureau of Investigation conducting

a criminal investigation of al Qaeda and the August 1998 bombings

in Africa; and

ba. On or about September 16, 1998, in the
Southern District of New York, the defendant WADIR EL HAGE, a/k/a
*Abdus Sabbuyr,” a/k/a "Abd al Sabbur," a/k/a "Norman," a/k/a
"Wa‘da Norman," made false statements concerning the nature of
his contacts with al Qaeda to a federal Grand Jury conducting an
investigation of al Qaeda and .the August 1998 bombinas in




The Grand Jury further charges:

11. The allagations contained in paragraphs 1 through 7
are repeated harein.

12. On or about August 7, 1998, in Nairobi, Kenya, and
outside the jurisdiction of any particular state or district, USaMa
BIN LADEN, a/k/a “Usamah Bin-Muhammad Bin-Ladin,® a/k/a "Shaykh
Usamah Bin-Ladin," as/k/a "Abu Abdallah,” as/k/a "Mujahid Shaykh, "
a/k/a “Rajj," a/k/a "al Qaqa," a/k/a "the Diractor,” MUHAMMAD ATEF,
a/k/a “Abu Hafs," a/k/a "Abu Hafs el Masgry,"™ a/k/a "Abu Bafs =l
Masry el Knabir," a/k/a "Taysir,” as/k/a "Sheikh Taysir Abdullah, "
FAZUL ABDULIAH MOHAMMED, a/k/a "Harun Fazhl," as/ksa  "Fazhl
Abdullah,™ ask/a "Fazhl Khan," MOHAMED SADEEX ODEH, a/k/a “Abu
Moath," a/k/a "Noureldine,” as/k/a “"Marwan,” as/k/a "Hydar," and
MOHAMED RASHED DAOUD AL~‘OWHALI, a/k/a "Khalld Salim Saleh Bin
Rashed,"™ as/k/a “"Moath," a/k/a "Abdul Jabbar Ali Abdel-Latif,”
defendants, at least one of whom was first brought te and arrested
in the Southern District of New York, and others kpown and unknawn,
uniawfully, willfully, and knowinqly did ma’iciously damage and
destroy, and attempted to damage and destroy, by means of firas and
an axplosive, buildings, vehicles and other personal and real
proparty in whole and in part owned and posgessed by, and leased
to, the United States, to wit, the defendants, together with other
membare of al Qaeda, an international terrorist organization,
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detonated an explozive device that damaged and destroyad the United
States Embassy in Nairobi, Kenya, and as 2 result of such conduct
directly and proximately caused the deaths of at least 213 rersons,
including Kenyan and american citizens.

(Title 18, United States Code, Sectiens B44 (£} {1}, (£)(3) and 2.)

The Grand Jury further charges:

13. The allagations contained in paragraphs 1 through 7
are rapeated herein.

14. ©On or about August 7, 1988, in Dar es Salaam,
Tanzania, and cutside the jurisdiction of any particular state or
district, USAMA BIN LADEN, a/k/a "Usamah Bin-Muhammad Bin-Ladin,"
a/k/a "Shaykh Usamah Bin~Ladin," a/k/a “Abu Abdallah," a/k/a
“Mujahid Shaykh,” a/k/a "Haji." a/k/a "al Qaga,? a/k/a "the
Director,™ MUHAMMAD ATEF, a/k/a "Abu Hafs.," as/k/m "Abu Hafs e}
Masry," a/k/a "Abu Hafs el Masry el Khabir," a/k/a "Taysir," a/k/a
"Sheikh Taysir Abdullah,® FAZUL ABDULLAH MOHAMMED, a/k/a "Harun
Fazhl, ™ a/k/a "Fazhl Abdullah," a/k/a "razhl Khan," MOHAMED SADEEK
ODEH, a/k/a "Abu Moath," a/k/a "Noureldine,” a/k/a "Marwan," ask/a
"Hydar," and MOHAMED RASHED DAQUD AL-'OWHALI, a/k/a "Khalid Salim
Saleh Bin Rashed,” a/k/a "Moath," a/k/a "aAbdul Jabbar Ali Abdel-
Latif, " defendants, at least one of whom was first brought to and
arrested in the Southern District of New York, and others known and
unknown, unlawfully, wiklfully, and knowingly did maliciously

damage and destroy, and attempted to damage and destroy, by means
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of fire and an explosive, buildings, vehicles and other personal
and real property in whole and in part owned angd possessed by, and
leased to, tha tnited States, to wit, the defendants, together with
other members of al Qaeda, an international terrorist organization,
detonated an explosive device that damaged and destroyed the United
States Embassy in Dar es Salaam, Tanzania, and as a result of such
conduct directly and proximately caused the deaths of at least 11.
persons, including Tanzanian citizensa.

(Title 18, United States Code, Sections B4s(f) (1),(£)(2) and 2.)

The Grand Jury further charges: ‘

15. The allegations contained in paragraphs 1 through 7
are repeated herein.

16. On or about August 7, 1998, in Nairobi, Xenya, and
cutside the jurisdiction of any particular state or district, USAMA
BIN LADEN, a/X/a "Usamsh ﬁin—nuhammad Bin~Ladin," a/k/a "Shaykh
Usamah Bin-ladin," a/k/a "Abu Abdallah," a/k/a "Mujahid Shaykh,”
a/k/a "Hajj," a/k/a "al Qaga,”™ a/k/a "the Director," MUHAMMAD ATEF,
a/k/a "Abu Hafs," a/k/a "Abu Hafs el Masry," as/k/a "Abu Hafs el
Masry el Knhabir," a/k/a “Taysir," a/k/a "Sheikh Taysir Abdullah,"
FAZUL ABDULLAH MOHAMMED, a/k/a "Harun Fazhl, " a/k/a "Fazhl
Abdullah,® a/k/a "Fazhl Khan," MOHAMED SADEER ODEH, a/k/a "abu
Moath," a/k/a “Noureldine," a/k/a "Marwan," a/k/a "Hydar,®” and
MOHAMED RASHED DAOUD AL-’OWHALY, a/k/a "Khalid Salim Saleh Bin
Rashed," a/k/a "Moath," a/k/a "aAbdul Jabbar Ali Abdel-Latif,"
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defendants, at least one of whom was first brought to and asrrasted
in the Southern District of New Yark, and others known and unknown,
uniawfully, willfully, and knowingly did kill the persons listed
below during the course of an attack on a faderal facility
involving the use of a dangerous weapon, to wit, the defendants
detonated an explosive device that damaged and destroyed the United
States Embassy in Nairobi, Kenya, and as a result of such conduct

directly and proximately caused the deaths of:

Count Vigtim

4 BONTIA ACHOLA

L SAMSON QDUOR AHOMO

6 meam ARINYI

7 JESSE NATHANTEL ALIGANGA
8 SYLIA AMHASA

g ELIZABETH ANYANGO

1o MONICA APONDI

11 ' PATRICIA ATIENO

12 | ALIAN SABATO BANDO

13 ROSETTA BARAZA

14 JULIAN LEOTIS BARTLEY JR.
15 JULIAN LEOTIS BARTLEY SR.
16 CHRISPINE BONYO

17 ‘ DANIEL KIPRONO CHERUIYOT
18 JEAN DALIZU

18 SHEIKH FAHAT

20 EVA NYANJAU GACHERU
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21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
a5
36
37
38
39
49
41
42
43
44
45

46

25

JANE WANGUI GACHERU
ALICE NDUTA GACHIRI
RAPHAEL JOHNSON GATHUMBEI
AGNES WANJIRU GITAU
LAWRENCE AMBROSE GITAU
JOEL KAMAU GITHUMBI
BENARD MUGAMBI GITONGA
SUSAN WAIRIMU GITU
ROSEMARY NJERT GITUMA
HASSAN HUFAY GURACHA
BURHAN ADEN HANSHI
MOLLY H. HARDY

KENNETH RAY HOBSON
ANTRONY KIHATO IRUNGU
GEORGE IRUNGU

JANE WANGARI ITOTIA
DORINE ALUOCH JOW

JOHN KAROKI KAHUTHU
GEOFFREY KALEO

FRANCIS KIHARA KAMUTI
LAWRENCE GITAU KAMUTI
MARGARET WANJIKU KANGT
CHARLES MUGO KARANJA
LUCY NYAWIRA KARIGI
MOSES KARTUKT
CHRISTINE WAIRUMU KARUMBA



47
48
49
50
51
52
53
54
55
38
57
5B
58
60
61

62

&3
€4
65
66
67
&8
69
70
71
72
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PRABHI KAVALER
FRANCIS KIBE
JACKLINE NYAWIRA KIBERA
FELISTUS NJERI KIMANI
RAEL MBURI KIMANI
STEPHEN MATNA KIMANT
SIMON KINUTHIA

JOE KIONGO

ARLENE BRADLEY KIRK
FRANCIS RABATHI KIU
DOMINIC KIVOVA

DAVID NDULA KOIMBURI
JULIAN KWALI

PETER MBEVI KYELO
MOSES MULI KYULE
EMMANUEL MACHAMEELE
DENIS R. MADEGWA

ANN MUMBI MAINA

FRANK MAINA

LIDIAH NDINDA MAINGT
CECELIA MAMBOLED

MARY LOUISE MARTIN
JAMES OTIENO MASFA
ANNE NYAMBURA MATHENGE
PITY MWIHAKI MATHENGE
SIMON PETER NGUMO MATU



73

74

76
77
78
79
80
Bl
82
83

84

85
86
a7
88
8%
20
91
92
93
94
85
96
97

938
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JUNE MARY MAWED
LYDIA MUKURI MAYAKA
DOREEN MBAYAKI

FRANCIS MBOGO

FRANCIS NDUNGU MBOGUA
RACHAEL KABENDI MBOYA
LUCY WARUTHI MBONYA
STEPHEN WAWERU MEURU
JAMES MATHENGE MIGWI
ELIZABETH ONYANGO MITO
AHMED WARKO MOHAMMED
LUCTANG MUGAMBI
JUSTUS NJERU MUGENDI
GILBERT MUGO

PETER IRUNGU MUGO
JOSPHAT MUTUA MUTA
EDWARD MUKAYA

LOISE NJERT MUKOMA
SAMUEL VONDC MULALIA
FRANCIS MUKENYE MULEKT
THOMAS MUNDANYT

BENSON WATHIGU MUNIRI
CAROLINE MUMBI MURAGURI
TIRUS MURAGURT
CATHERTNE MUREITHT
FRIDA WAMBUT MURTTU



89

180
i01
lo2
103
104
105
106
107
108
109
110
111
112

113

114
115
1186
117
118
119
120
121
122
123

124

28

ALTCE WARUGURU MURIUKI
MARY WANJIKU MURIUKI
ROBERT MIGWI MURIUKI
RUTH MWKAI MUSYOKA
WILSON KIPKORIR MUTAI
FLORENCE MWENDE MUTHAMA
EMMANUEL NJAGA MUTHURIA
DANIEL MAUNDU MUTINDA
JOSPHINE NZILANI MUTINDA
CATHERINE NDUMI MUTUA
CAROLINE KARAMBO MUTUIIRI
GLORIA NGATHA MUTUIIRI
GEOFREY MUNYIRI MUTUNGA
PATRICK KARIUKI MUTURI
GABRIEL MWANDIME
HARRISON NJUGUNA MWANGI
NAPTALI MWANGI

ROSELINE WANJIRU MWANGI
SAMUEL GITHUA MWANGI
MOSES ASTON MWANI

ANN MWANIXI

ISACK MUGERA MWARIA
PAMELA MBOYA MWENGE
EDWIN MUNGAI MWEYA
ABDALLA MUSYOKI MWILU
NKRUMA TONNY MYIZALA



125 MDSES NAMAYI

126 MARY NYAGA NDIRANGO
127 CAROLINE NDOLO

128 MARTIN K. NDUATI

129 JULIUS NDULU

130 EDWIN PAUL NDUMBI

131 EPHRAHIN KINGORI NDUNGU
132 PETER NJOROGE NDUNGU
133 JOYCE NJERT NG’ANG'A
134 JOHN MWANGI NGARAGARI
135 PETER MACHARIA NGUGI
136, ABEL MUGAMBI NJAU

137 SIMON MWANGI NIIMA

138 CATHERINE WAMBARA NJOKA
139 AGATHA NJOKI

140 JACINTA NJOKT

141 : FRANCIS NDUNGU NJOROGE
142 GRACE NYAMBURA NJOROGE
143 WILLIAM WAITHAKA NJOROGE
144 GODFREY MUCHORI NJUGUNA
145 PATRICK NJUGUNA

146 BEATRIC NYAMBURA

147 MICHAEL ODUOR NYANDEBA
148 ELIZABETH NYAROTSO

149 VINCENT KAMAU NYOIKE
150 JANET NDOOME NZIOKA
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151 KIMEU NZIOKA

152 MAGDALINE MBITHE NZIOKA
153 JOSEPH NGOVE NZWILI
154 MARGRET ATIENG OBONYA
155 JOSHUA ANEAH OBONYO
156 FREDRICK EBRA OCHIENG
157 MICHAEL OCHIENG

158 FRANCIS OLEWE OCHILO
153 LAWRENCE OLUM OCHOKA
160 ANN MICHELLE O’CONNOR
161 DUNCAN ODHIAMBO

162 EMMA bnalauno

163 JOHN ODHIAMBO ODUOR
164 MAURICE OKACH OHOLLA
165 SIMON OTIENO OLANG
166 N SHERRY LYNN OLDS

167 KITALIAN OLOTONO

168 HANSON NYABERA OMAE
169 HINDU OMARI

170 EDWIN OMORI

171 ENOCK OMWENO

172 LUCY ONONO

173 ERIC OBUR ONYANGO

174 JOEN OUKO ONYANGO

175 , CAROLINE OPATI

176 SILVIA ORIENDO
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177
178
179
180
181
182
183
184
185
186
187
188
185
190
181

192

123
194
195
196
187
138
199
200
201
202

3l

GODFREY OKORO OQORONO
ELIZABETH ACHIENG ORWA
EVANS 0OSONGO |
DOMINIC ALANGO OTTIENO
ELTAS OTIENO

JULITUS OTIENO

MATHEW WALUNYA OTIENO
ROGERS OTORO

ELIJAH NGITO OWINO
JOSIAH ODERA OWUOR
RACHAEL PUSSY

MARGRET LLELLO RADING
RUTH MUKAMI RUNGU
JOSEPR ONDART SALAMBA
TIMOTHY ODHIAMBO SANDE
UTTAMIAL THOMAS SHAH
HASSAN JARSO SOKA
SHADRACK NYAGA THITO
SAMUEL MBUGUA THUO
PHAEMA VRONTAMTS
GLORIA WANGECHI WACHIRA
SHADRACK MWANGI WAGANYU
TAMES MWANGI WAINATNA
TERESIA KIONGO WAIRIMU
SABENA WALTER

ADAMS WAMAI



203 RACHEL WAMBUI

204 JOHN GITAU WAMITWE
205 DAVID SOITA WANABACHA
206 JOHN AMOS WANGAI

207 SHARON WANGECHI -

208 GLADYS WANGUT

209 MARGARET WANGUI

210 MERCY WANJIKU

211 JOHN MWANGI WANYOIKE
212 MARGARET WASIKE

213 MARGRET NIJERI WAWERU
214 FREDRICK MALOBA YAFES
218 ANN MUMO ZAKAYO

216 UNIDENTIFIED MALE

(Title 18, United States Code, Sections 930{c) and 2.)

17. ' The allegations contained in'paragraphs 1 through 7
are repeated herein.

18. On or about August 7, 1998, in Dar es Salaanm,
Tanzania, and outside the jurisdiction of any particular state or
district, USAMA BIN LADEN, a/k/a "Usamah Bin-Muhammad Bin-Ladin,”
a/k/a "Shaykh Usamah Bin-Ladin," a/k/a *"Abu Abdallah," a/sk/a
"Mujahid Shaykh," a/k/a "Hajq," a/k/a "al Qaga,™ a/k/a “"the
Director," MUHAMMAD ATEF, a/k/a "“Abu Hafs,™ a/k/a “"Abu Hafs el
Masry,* a/k/a "Abu Hafs e] Masry el Khabir," a/k/a "Taysir," a/x/a
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"Sheikh Taysir Abdullah," FAZUL ABDULLAK MOHAMMED, a/k/a "Harun
Fazhl," a/X/a "Fazhl Abdullah," a/k/a "Fazhl Rhan," MOHAMED SADEEX
ODEH, a/k/a “"Abu Meath," a/k/a "Noureldine," a/k/a "Marwan," a/k/a
"Hydar, " and MOHAMED RASHED DAOUD AL-’OWHALI, a/k/a "Khalid Salinm
Saleh Bin Rashed," a/k/a "Moath," a/k/a "Abdul Jabbar All Abdel-
Latif,” defendants, at least one of whom was first brought to and
arrested in the Southarn District of New York, and others known and
unknown, unlawfully, willfully, and knowingly did kill the persons
listad below during the course of an attack on a federal facility
involving the use of a dangerocus weapon, to wit, the defendants
detonated an axplosive device that damaged and destroyed the United
States Embassy in Dar es Salaam, Tanzania, and as a result of such

conduct directly and proximately caused the deaths of:

Count Victin

217 . ABDULAHAMAN ABDULAK
218 _ ELISHA PAULO ELIA
219 HASSAN SIVAD HARANE
220 RAMADHANI H. MAHUNDI
221 MIENDEJE RAJABU MBEGU
222 ABDALLAH MOHAMED

223 ABAS WILLIAM MWILA
224 AILMOSARIA YUSSUF MZEE
225 SHAMTE YUSUPH NDALE
226 BAKART YUSUPH NYUMBO
227 DOTTO SELEMAN

(Title 18, United States Code, Sections 930{c) and 2.)
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co S 228 13 33! PE o) D
The Grand Jury charges:

Backgroung
19. Beginning in 1996, the United States Attorney for

the Southern Distriet of New York and the Fedaral Bureau of
Investigation, working with a numbar of other federal, state and
local agencies, initlated a Grand Jury invaestigation into Usama Bin
Laden and the involvement of his organization (known as "al Qaeda")}
in international terreriem. Tha Grand Jury investigation included,
amonyg other things, the iasuance of Grand Jury subpoenas calling
tor witnesses +to testify baefore a Grand Jury sitting in the
SQuthérn Distriect of New York and to produce documents to the Grand
Jury. By September 1937, the Grand Jury investigation focused, in
part, upon: (i) tha structura and operational status of al Qaeda in
countries including the Sudan, Saudi Arabia, Egypt, Yemen, Somalia,
Eritrea, Afghanisﬁan, Pakistan, Bosnia, Croatla, Algeria, Tunisia,
Lebaneon, +the Philippines, Téjikistan and Azerbaijan, and the
Chechnya ragion of Russia and the Kashmiri region of Endié, as well
as in Kenya and the United sﬁates: (ii) the targets éf al Qaeda’s
tarrorist activities, including American interests, worldwide;
{iii) the relationship hetween the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a
"Abdus Sabbur," a/k/a "abd al Sabbur," a/k/a "Norman," a/k/a "Wwa’'da
Norman, " and the al Qaeda organization, including its leader Usanma
Bin Laden. al Qaeda’s late military commander Xnown as "Abu Dbaidah
al Banshiri," and al Qaeda’s current military commander: defandant

Muhammed Atef, a/k/a “Abu Hafs el Masry."
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20, It was material to the Grand Jury sitting in the
Southern District of New York to ascertain, among othar things:

a, thae tactical goals, and corresponding terrorism
targets, of Usama Bin Laden and al Qaeda;

k. tha identities, «<ode names, aliases and
whereabouts of any al Qaeda members and associates;

e. the names of persons with whom the defendant
WADIE EL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur," a/k/a
"Norman,” a/k/a "Wa’da Norman," aasociated while living in the
Sudan and Kenya and while travelling in Pakistan and Afghanistan;

d.  the nature and extent of the defendant WADIE EL
HAGE’s contacts with Usama Bin Laden and Muhammed Atef, a/k/a "Abu .
Hafs al Masry," as well as with "Abu Ubﬁidah al Banshiri,"
particularly in the period from 1993 through the fall of 1997;

«. the role played by Usama Bin Laden and the
members and asscciates of the al Qaeda organization, particularly
' 0 include the defendants WADIH EL RAGE, a/k/a "Abdus Sabbur,™
‘a/k/a "Abd al Sabbur," a/k/a "Norman," a/k/a "Wa’da Norman," and
Muhammed Atef, a/k/a "Abu Hafs al Masry," as well as "Abu Ubaidah
al Banshiri," in the provision of logistical support and training
to the persons who attackad the United States and United Nations
forces in Somalia in 1993 and the early part of 1994:

f. whether "Abu Ubaidah al Banshiri® was working
in Kenya and Tanzania on behalf of Usama Bin Laden and a2l Qaeda
during the time preceding his drowning death in Lake Vietoria in

the summer of 19%6:
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g. the particular reason for the travels of "Abu
Ubaidah al Banshiri® at the time of his drowning death in the
sumner of 1996;

h, the nature of the work conducted by Fazul
Abdullah Mchammed, the deputy of the defandant WADIH EI HAGE, a/k/a
abdus Sabbur," as/k/s YAbd al Sabbur, ' a/k/a "Norman," a/k/a "Wa’da
Norman,” in Kenyz and whether Fazul Abdullah Mchammed was working
tor Usama Bin Laden; and

i. whathar the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a
"Abdus Sabbur,® a/k/a "Abd al Sabbur,*® a/k/a "Norman," a/k/a "Wa‘da
Norman," waes gtill working for Usama Bin laden’s al Qaeda
organization in 1857.

21. On or bafore Septamber 24, 1997, the defendant WADIH
EL RAGE, a/k/a "Ahdus Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur,* a/k/a
"Norman," a/k/a "Wa'da Norman," was served with a Grand Jury
subpoana éalling for hinm to testify before a Grand Jury sitting in
the Southern District of New York.

22. On or about September 24, 1997, after taking an oai:h
to testify truthfully, after being advised of his constitutional
rights and after being advised that if he failed to testify
truthfully he could be prosecuted for perjury, the defendant WADIH
EL HAGE, ask/a "Abdus Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur," a/k/a
"Nerman," a/k/a "Wa’'da Norman," testified before a Grand Jury
sitting in the Southern District of New York.

23. Following the appearance of the defendant WADIH EL
HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur,” a/k/a "Abd al Sabbur,® a/K/a "Norman,"
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a/k/a "Wa’da Norman,” before the Grand Jury in Saptember 1297, the
Grand Jury investigation continued and continues through the date
of this Indictment. By the time of Septambar 1898, the CGrand Jury
investigation was focused on the matters outlinaed above and other
nmatters that had become of intereat since the tim; of EL HAGE's
1997 Grand Jury appearance, including, but not limited to: {i) the
February 1998 fafwalh signed by Usama Bin Laden and others under the
anner of the "International Islamic Front for Jihad on the Jews
and Crusaders,™ stating that Muslims should kill Americans --
including civilians -- anywhera in the world where thay can be
found; (ii) subseguent televisad threats issued by Usama Bin Laden
in May 1998 that hic group did not distinguish betwean military and
civilian persennel:; (iii) the August 7, 1998, bombing of the United
States Embassy in Nalrobi, Renya, which resulted in the deaths of
at least 213 persons, including 12 Americans and the wounding of
mora than 4500 people: (iv) the nearly simultanecus August 7, 1998,

hombxng of the United Stataes 'Embassy in Dar es Salaam, Tanzania,
which resultad in the death of 11 persons and the wounding of more
than &5 persens: (v} the meaning of rertain ﬁocunants'teco#arad in
searchas conducted in Najrobi, Kenya, in August 1998, following the
bombings, which bore the name and code name of WADIH EL HAGE, as
well as code names for other al Qaeda members and associates: and
(vi) the extent to which WADIH EL HAGE’s international travels
concerned efforts to procure chemical weapons and their components
on behalf of Usama Bin Laﬁen. ‘

24. 1In addition to the matters recited in paragraph 21
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above, it was material to the Grand Jury sitting in the Southern
District of New York to ascertain, among eother thinga:

a. the identities, code names, aliases and
whersabouts of al Qaeda nmembers and associatas raferrad to in
certain selzed documents, including "Norman," ¥Abu Suliman,®
"Tayseer" (or "Taysir®), "Adel Hahib " "Jalal®" and "the Dr.";

b. the efforts of tha dafendant WADIH EL HAGE,
a/Kk/a "hAbdus Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur, " ask/a "Norman," a/k/a
"Wa’da Norman,™ to obtain chamical weapons and/eor their components
at various times in the 1560's:

¢. the nature and extent of contacts by the
defendant WADIK EL HAGE with Fazul Abdullah Mchammed and Mchamed .
Sadesk Odeh in the period leading up to the bombing of tha United
States ambassies: and

'd. " the nature and extent of WADIE EL HAGE's
contacts with al Qaada members and associates since the time of his
last Grand Jury appearance.

25. On or about September 15, 1998, the defendant WADIN
EL HAGE, a/k/a "“Abdus Sabbur," a/k/a "abd al sSabbur,” a/k/a
"Norman, " a/k/a “Wa’da Norman," was served with a Grand Jury
subpoena calling for him to testify further before a Grand Jury
sitting in tha Southern District of New York.

2€6. On or about September 16, 1998, after taking an cath
to testify truthfully, after being advised of his constitutional
rights and after being advised that if he failed to testify
truthfully he could be prosecuted for perjury, the defendant WADIH

33



EL HAGE, a/k/a "abdus Sabbur,” a/k/a “abd al Sabbur,™ a/sk/a
"Norman,” a/k/a "Wa‘da Norman,® testified before a Grand Jury
sitting 1n the Southern District of New York.
: a eqgatio
27. On or about September 24, 1997, in tha Southarn
District of New Yark, +the defendant WADIH PL HAGE, a/k/a "Abdus
Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbux," a/k/a "Nerman," a/k/a "Wa’da
Norman, " having taken an cath to testify truthfully in 2 proceeding
baefore a Grand Jury sitting in the Seuthern District of Naw York,
unlawfully, wilfully, knowingly, and cont»ary te such ocath, did
make false material daclarations, to wit, he gave the following
undarlined taétimuny:
(a} Q. Now, when was the last time you saw Abu Ubaidah al
Banshiri?
A. In Sudan before I left,
Q. 1584 bafore you left?
A. Yes. |
Q. Do you know where he is today?

A. [Either in Sudan or in Afghapistan,

* & *

by Q. Did you look for Abu Ubaidah al Banshiri when you went to
Lake Victoria in the summer of 19%67

A. HNo.
(¢) Q. Did anyone tell you Abu Ubaidah had drowned in that ferry
accident?
A. No,

(d) Q. No one ever told you at any time that Abu Ubaidah drowned
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in the summer of 15967

A. Np.

() Q. Te this day has anyone ever told you from anhy sources
that Abu Ubaidah was killed in that boat in the summer of
1996 whan it sank at Lake Victoria?

A, Hobody told me.

* * *
(£) Q. But just so we are clear, befora whatever conversation
the FBI had with you yesterday, ycu had never heard from
anyone aor seen on any TV show or read in any newspaper

that Abu Ubaidah al Banshiri had drowned in the ferry
accident in the summar of 19947

A. Ho. Never,

(g§) Q. And you were nat sent to that lake to txry to find Abu
Ubaidah al Banghiri?

A, I want =]

* ** *

(h) Q. My quastion was, did you ever discuss with him, Haroun,
whether or not al Banshiri dreowned in Lake Victoria?

A. Ngo.
{Title 18, United States Code, Section 1623.)

C : tu A

28. On or about September 24, 1997, in the Southerﬁ
District of Ne. York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/z2 "Abdus
Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur,* a/k/a "Norman,® a/k/a *"Wa'da
Norman, " having taken an cath to testify truthfully in a proceeding
before a Grand Jury sitt;ng in the Southern District of New York,
unlawfully, wilfully, knowingly, and contrary to such oath, did
make false material declarations, to wit, he gave the following
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underlined testimony:

(a) Q. When did you hear Al Qaida began te target the United
States?

A. In the latest interview with Usama Bin Laden, CHN.

g. Approximately how long age did you see Bin laden state on
CNN that the United States was now the target?

A. When I came back to Nairobi about threae weeks ago.
* = *

Q. Had you sasver heard Usama Bin Iaden state that the
Amarican forces should be attacked, prior to seeing it on
CNN talevision?

A. No, never.
(b} Q. You are positive?
A. Xes,

(¢} Q. You are swearing that under cath, under the penalties or
parjury -- strike the word swear.
You are stating that under ocath, under the penalties of
perjury, that prior to hearing it on CNN you had not
heard Usama Bin Laden declare that America should be
attacked?

A. . A2 hef

(Title 18, United States Code, Section 1623.)
4] 230: Sta [} tion

29. ©On or about September 16, 1998, in the Southern
District of New York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus
Sabbur,® a/k/a “Abd al Sabbur," a/k/a "Norman," as/k/a "wWa‘da
Norman," having taken an oath to testify truthfully in a proceeding
before a Grand Jury sitting in the Southern District of New York,
unlawfully, wilfully, knowingly, ana contrary to such @ath, dJdid
make false material declarations, to wit, he gave the following
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underlined tastimeny concerning a photograph of Mchamad Sadeek

Qden:
{a)

(b}

{e)

{d)

{e)

£9)

Q-

A.

=

.
A.

Q.

And I’ll show you Grand Jury Exhibit 5 from September
10th of 1998 and ask whether you recognize the person
depicted in Grand Jury exhibit 57

I've seen this pictures on TV.

You’ve ssen this picture on the TV?

Yes,

How recently did you sea it on the TV?

Two or thrae weaks ago.

Have you aver sean this person in parson?

o v Y sen_him i 30

* *

Whe ig Mohamad OQudeh?

I.don’t know.
* *

Do you recognize Grand Jury Exhibit 5 as Mohamed Oudeh?
%* *

Is it your testimony to this Grand Jury under oath that

you've never met this person depicted in Grand Jury
Exhibit 5 in your entire lifae?

W |

As you sit hare today, you’ra telling this Grand Jury you
have no recollaction of the person depicted in Grand Jury
Exhibit 3?

Yes, sir. I dén't-

You have no recollection?
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A.  Rlght.
(Title 18, United States Code, Section 1623.)
(s} : Stat e ")

30. On oxr about September 16, 1958, in the Southern
District of New York, the defendant WADIE EL HAGE, a/k/a "Abdng
Sabbur,® a/k/a “Abd al Sabbur,® a/ksa "Norman," a/k/a "Wa'da
Norman," having taken an oath to testify truthfully in a proceeding
before a Grand Jury sitting in the Southern District of New York,
unlawfully, wilfully, knowingly, and contrary to such oath, did
make false matm:-ial declaraticns, to wit, he gave the following
underlined testimony:
(a) Q. Lat ma ask you another name. Norman, N-O=-R-M-A-N. Do

you know who Norman is? And XI‘l1 write it out even

thotgh it’s just -- =0 there’s no confusion of the
spelling, N-o-r-m-a-n.

A, No.

* * *
(k) Q. Have you ever been callad Norman?

A. Ng,

»

* *

() Q. Lat me write out one mors name. Wa’‘da Norman, W-a,
apostrophe, d-a Norman, N-o~r-m-a-n. Who is that?

A.  I.don't know.

* * ]
{(d) Q. Wha is Wa’da Norman?

A. I don’t know,
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(e) Q.

A‘
&
() Q.
A.
*
(g} Q.
A.

Is it you?
No.
» *

Are you still telling this Grand Jury that you’‘re not
known ag Norman or Wa’da Norman?

'm ne

* *

Have you ever written any letters and signed them with
the name Norman at the hottom?

Ng, never.
(Title 18, United States Code, Section 1623.)
GQUNT 222: Statutory allegation

31. On or about September 16, 1998, in the Southern

Digtrict of New York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a ™Abdus

Sabbur,

a/k/a "Ak@ al Sabbur,® as/k/a "Norman," a/k/a "Wa'da

Norman,® having taken an cath to testify truthfully in a procesding

before a Grand Jury sittinmg in the Southern District of New York,

uplawfully, wilfully, knewingly, and contrary to such oath, did.

make false material declarations, to wit, he gave the Eollowinq

underlined testimeny:

{a) Q.
aA.
»
(b Q.
A.

Do you know of any other "Jalal"’s beaides the fellow in
louisiana?

Ng.
* *

How many people in Kenya 4id you know that personally
knew Usama Bin Ladan?

Pgople who knew Usama Bin Laden in Kenya, nobody. You
meat know him personally, right?
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(e)

(d)

(e)

(e)

(L)

(g}

Q.

People who Xnew him personally had met with him
personally?

on' ne wvho did.

* *

bDid you know any memhers of al Qaeda who lived in either
Xanya or Tanzania?

¥o.

Did you know any members of al Qaeda who ever visited
Fenya or Tanzania?

Na.

Are you familiar with a peraon by the name of Abu Ubaidah
al Banshiri? and I‘ll write it on [Grand Jury Exhibit)
66 8o if my prenunciation is off it doesn‘t confusa. Do
you know the person by the name of Abu Ubaidah al

Banshiri?
Yes.

Was he a person who worked for Usama Bin Ladan?

Yes,

Did he aver visit Nalrobi or Kenya ~— I‘m sorry, Kenya or
Tanzania?’

on’t thi .
L &*
Does Adel Habib have another name?
Not that I know of.
Isn’t Adel Habib known as Abu Ubaidah al Banshiri?
Not that I Kggq of.
u *

How do you know?
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(R}

(i)

(3}

(k)

Sabbur, "

va ew tha W

[ ] -
Wasn’t Abu Ubaidah al Banshiri also known as Jalal?

1 never heard that.

Didn’t you also hear that Adel Habib was alsc known as
Jalal, J-p-l-a=17?

Egl

5¢ your testimony ls that you’ve never heard that Abu
Ubaidah was known by the nickname or alias as J-a-l-a-1,
corract?

Carrect.

¥ou’ve never heard that Adel Habib was known by the
nickname Jalal, J-a=-l-a-1, is that your testimony?

Right.

* *

And it‘s your testimony under cath to this Grand Jury
that you were naver told that the person that drowned was
Abu Ubaidah a]l Banshiri?

Haver.

And you were never told that the person that drowned wvas
also known as Jalal? :

Never.
(Title 18, United States Codae, Section 1623.)

32. On or about September 16, 1598, in the Southern

District of New York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus

a/k/a "Ahd al Sabbur,” a/k/a "Norman," as/k/a "Wa’da

Rorman, " having taken an oath t¢ testify truthfully in a proceeding

berfore a Grand Jury sitting in the Southern District of New York,
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unlawrfully, wilfully, knowingly, and contrary to such opath, did
make rfalse material declarations, to wit, he gave the following
underlined testimony:

Q. Have you ever heard him called the H-a-j-j, have you
heard of Usama Bin Laden referred to as the Hajj?

A. No.
{Title 13, United States Code, Section 1623.)

2341 Sta

33. ©On or about September 16, 1998, in the Southern
District of New York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a “Abdus
Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur,"” a/k/a "Rorman,™ a/k/a "wWa‘da
Norman, ® having taken an cath to testify truthiully in a proceeding
bafore a Grand Jury sitting in the Scuthern District of New York,
unlawfully, wilfully, knowingly, and sontrary to such ocath, din
make false material declaratiens, te wit, he gave the following
’undﬂrlinod testimony:

(a) Q. And it says "Dear Abu Suliman" at the top. Do you know
who Abu Suliman is? . .

A. No.

* * ]

(b} Q. Now, in this letter written to Abu Svliman, apparantly by
Harun, do you know who Abu Suliman is?

A. Ngo.

* * . *
() Q. It says Abu Suliman, ckay. Do you know Abu Suliman?

A. No.
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{Title 18, United States Code, Section 1623.)

Q! 235: Statuto

34. On or about September 16, 1998, in the Southern
District of New York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus
Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur,* as/k/a "Norman," a/k/a "Wa‘da
Norman, " having taken an ocath to testify truthfully in a proceeding
before 3 Grand Jury sitting in the Southern Distriet of New York,
unlawfully, wilfully, knowingly, and contrary to such oath, did
maks false material declarations, to wit, he gave the following

underlined testimony:

{a) Q. Continuing on. The middle where it says, "Taysoar and
his friends are still hiking and they enjoy it very
much." I3 Tayseer a rafarence to Abu Hafs al Masry, one
of the military commanders for Usama Bin laden, yes or

no?
A. ! oW,
* * ) *
(b) Q. OCkay. When this letter was written by Harun to Abu

Suliman, he’s telling people that you have taken a trip
with Taysir. where did you go and who was Taysir?

a. l.don’t know what he's talking about.
* * *

(¢) Q. Do you have any idea as yc) sit here today who Taysir
might be?

A. I can't recall.
" * *

(&) q. As you sit here today, it remains your teatimony that you
have no idea who Taysir is?

A. Vi a i na
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{Title 18, Unitad States Code, Section 1623.)
COUNT 236: FALSE STATEMENTS

The Grand Jury further charges:

35. On or about September 23, 1997, in the Southern
District of New York, the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus
Sabbur," a/k/a "Abd al Sabbur," a/k/a “Norman," a/k/a “Wa'da
Norman," in a matter within the jurisdiction of the executiva
branch of the government, to wit, a criminal investigation based in
the Southern District of New York, unlawfully, wilfully and
knowingly, did make materially false statements and
represantations, to wit, the defendant falsely stated to a Special
Agent of the Faderal Bureau of Investigatien that he had never
heard that "Abu Ubaidah al Banshiri” had died and that he belisvad
that "Abu Ubaidah al Banshiri® was then alive and well and living
in Afghanistan with Usama Bin Laden when in truth and fact WADI EL
HAGE knew that "Abu Ubaidah 2} Banshiri" had died in Kenya in 1996.

© (Title 18, United States Code, Section 1001.).
CQUNT 237: FALSE STATEMENTS

The Grand Jury further charges:

36. On or about October 17, 1897, in Arlington, Texas,
the defendant WADIH EL HAGE, a/k/a "Abdus Sabbur,” ./k/a "Abd al
Sabbur, " a/k/a "Norman,” a/k/a "Wa’da Norman,” in a matter within
the jurisdiction of the axecutiVe brangh of the government, to wit,
a crimipal investigation based in the Southern District of New
York, unlawfully, wilfully and knowingly, did make materially false
statements and representations, to wit, the dJdefendant falsely
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stated to a special Agent of the Federal Bureau of Investigation
that he had neaver Neard that "Abu Ubaidah al Banshiri,” a military
Gommander for Usama Bin Laden, had died when in truth and fact WADI
EL HAGE knew that "Abu Ubaidah al Banshiri" had died in Kenya in

1898,
(Title 18, United States Code, Section 1001.)

COUNT 238: YALSE STATEMENTS

38. On or about Augqust 20, 1998, ih Dallas, Texas, and
Arlingten, Texas, +he defendant WADIH EL MAGE, a/ksa "Abdus
Sabbux,™ a/k/m "Abd =2l Sabbur," ask/a "Norman," a/k/a “Wa‘da
Norman," in a matter within the jurisdiction of the exacﬁtive
branch of the government, to wit, a criminal inveatigation based in
the Southern District of New York, unlawfully, wilfully and
knowingly, did make  materially false statements ana
representations, to wit, the defendant falsely stated tc a Specizl
Agent of tha Faderal Bursau of Investigntion that he did not know
Mchamed Sa&ea}: Odeh and did not recognize hias photoqmpﬂ when in
truth and fact EL HAGE knew Mohamed Sadeak Odeh. '

(Title 18, United States Code, Section 1001.)

- Mﬁ% : L U\)h;' Eé ;
FOREPERSON | g?

WHITE
United’/States Attorney
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v,
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UNITED STATES DISTRICT COURT
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK

UNITED STATES OF AMERTICA

-V, -

(L]

TUSAMA EIR IADEN, IMRICTMERT
a/k/a "Usamah Bin-Muhammad K
Bin-Laden, ™ ag Cr.
a/k/a “Shaykh Usapah Bin-Laden, "
a/k/a "Mujahid Shaykh,"
a/k/a "Abu Abdallah,"
a/k/a "Qa Qa,"

Dafandant.

Y

The Grand Jury charges:

ek : eda

1. At all relevant times from in or about 1989 until
the date of the filing of this Indictment, an international
terrorist group existed which was dedicated to opposing non-Islanie
governments wi.th foree and violence. This organization grew out of
the "mekhtab al khidemat" (the "Services Office") organization
which had maintained (and continues to maintain) offices in various
paris of the world, including Afghanistan, Pakistan (particularly
in Peshawar) and the United States, particularly at the Alkifah
Refugee Canter in Brooklyn. From in or about 158% until the
present, the group called itself "Al Qaeda" ("the Base"), From
138¢ until in or about 1991, the group was headquartered in
Afghanistan and Peshawar, Pakistan. In or about 1992, the
leadership of Al Qameda, including its “"emir" {or prince} USaMA BIN
LADEN, the defendant, and its military command relocated to the

.



umbrella, including: the Islamic Group {alsc known as "al Gamaa
Islamia" or simply "Gamaa’t"), led by co-conspirator Sheik Omar
Abdel Rahman: the al Jihad group based in Egqypt; the "Talah e
Fatah™ ("Vanguards of Conguest") faction of al Jihad, which was
alsc based in Egypt, which faction was led ﬁy co~conspirator Ayman
al Zawahiri ("al Jihad"); Palestinian Islamic Jihad; and a number
of jihad groups in other countries, including Egypt, the Sudan,
Saudi Arabia, Yemen, Somalia, Eritrea, Kenya, Pakistan, Bosnia,
Croatia, Algeria, Tunisia, lLebanon, the Philippines, Tajikistan,
Chachnya, Bangladesh, Kashmir and Azerbaijan. In February 1998, Al
Qaeda jained forces with Gamaa’t, Al Jihad, the Jihad Movement in
Bangladesh and the *“Jamaat ul Ulema e Pakistan® to issue a Latwah
{(an Islamic religious ruling) declaring war against American
civilians worldwide under the bannar of the *International Islamic
Front for Jihad on the Jews and Crusaders.Y
; « Al Qaeda also forged alliances with the National
Islamic Front in the Sudan and with the government of Iran
and Its associated terrorist group Hezballah for the purpose of
working together against their perceived common enemies in the
West, particularly the United States. In addition, al Qaede
reached an understanding with the government of Trag that al Qaeda
would no: work against that government and that on particular
projects, specifically includipg waapons develc;pment, al Qaedn
would work cooperatively with the Government of iraq.

5. Al Qaeda had a coxmand and control structure which
included & mailis 2l sghura (or consultation council) which

discussed and approved major undertakings, including terrorist
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.operations.

6. Al Qaeda alsc conducted internal investigations of
its members and their associates in an effort to detect informants
-and killed those suspected of collaborating with anemies' of Al
Qaeda, -

7.  From st least 1991 until the date of the filing of
this Indict::nent, in the Sudan, aAfghanistan and elsewhere out of the
jurisdiction of any particular state or district, USAMA BIN LADEN,
a/k/a "Usameh Bin-Muhammad Bin-Laden,® ask/a "Shaykh Usamah Bin-
Laden,” a/k/e "Mujahid Shaykh,® a/K/a "Abu Abdallah," a/k/a *Qa
Q2," the defendant, and a co-conspirator not named as a defendant
herein (hereaftar "Co-conspirator") who was first brought to and
arrested in the Southern District of New York, and others known and
uaknéwn to the grand jury, unlawfully, willfully and knowingly
cembined, conspired, confederated and agreed together and with each
other to injure and destroy, and attempt to injurs and dastroy,
national-defense material, national-defense premises and national-
defense utllitles of the United States with the intent to injure,
interfere with and obstruct the national defense of the United
Statas.

ert Act

8. In furtherance of the said conspiracy, .nd to effact
the illegal object thereof, the following overt acts, among others, -
were committed: -

a. AU various times from at least as early as 19951
until at least in or about February 1998, USAMA BIXW LADEN, the

defendant, mat with Co-conspirator and other members of Al Raeda in

. 4



the Sudan, Afghanigtan and elsewhere;

b. At various times from at least as early as 1991,
USAMA BIN LADEN, and others known and unknown, made efforts to
chtain weapons, including firearms and explosives, for Al Qaeda and
its arfriliated terrorist groups;

. At various times from at least as early as 1991,
USAMA BIN m, and cothers known and unknown, provided training
camps and guesthouses in various areas, including Afghanistan and
the Sudan, for the use of Al Qaeda and its affiliated terrorist
groups;

d. At various times from at least as early as
1291, USAMA BIN LADEN, and others known and unknown, made efforts
‘to produce counterfeit passports purporting to be issued by variaous
countries and also obtained official passports from the Government
of the Sudan for use by Al Qaeda and its affiliated groups:

€. AT various times from at least as early as
1991, USAMA BIN IADEN, and others known and unknown, made efforts
to recruit United States citizens to Al Qaeda in order to utilize
the American citizens for travel throughout the Western world to
deliver messages and engage in financial transactions for the
benefit of Rl Omeda and its affiliated groups;

f. At various times f-om at least as early as
1991, USAMA BIN MW, and othea:rs known and unknown, made afforts
to utilize non-Govermment organizations which purported to be
engaged in humanitarian work as conduits for transmitting funds for
the benafit of Al Qaeda and its affiliated qroups;

g. At variocus times from at least as early as
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1991, Co-conspirator and others known and unknown to the grand juxy
engaged in financial and business transactions on behalf of
defendant USAMA BIN IADEN and Al Qaeda, including, but not limited
to: purchasing land for training camps; purchasing warehonsas for
storage of items, including explosives; transferring funds between
bank accounts opened in various names; obtaining various
communications equipment, including satellite telephones; and
transporting currency and weapons to members of Al Qaeda and its
associated terrorist organizations in various countries throughout
the world;

h. At various times from in or about 19982 until
the date of the filing of this Indictment, USAMA BIN IADEN and
other ranking members of Al Qaeda stated privately to other members
of Al Qaeda that A) Qaeda should put aside its differences with
Shijte Muslim terrorist organizations, including the Government of
Iran and its affiljated terrorist group Hezballah, to cooperate
egainst the perceived common enemy, the United States and its
allies;

i. At various timaes from in or about 1882 until
the date of the filing of this Indictment, USAMA BIN 1ADEN and
other ranking members of Al Qaeda stated privately to other members
gf Al Qeeds that the United States forces stationed cn the Saudi
Arahian peninsula, including hotb Sandi Arabia and Yemen, should be
attacked;

j. At various times from in or about 1992 until

the date of the filing of this Indictment, USAMA BIN TADEN and
cther ranking members of A1 Qaeda stated privately to athex'membérs

-
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of Al Qaeda that the United States forces stationed in the Horn of
Africa, inclﬁding Somalia, should be attacked;

k. Beginning in or about early spring 1993, Al
Qaeda members began to provide training and assistance to Samali
tribes apposad to the Unitad Nations’ intervention in Somalia;

l. On October 3 and 4, 1953, membars of Al Qaeda
participated with Somali tribesmen in an attack on United States
military personnel serving in Somalis as part of Operation Restore
Hope, which attack killed a total of 18 United States soldiers and
wounded 73 others in Mogadishu; ‘

m. On two occasions in the period from in or about
1892 wntil in or about 1985, Co-conspirater helped transport
weapons and explosives from FKhartoum to Port Sudan for
transshipment to the Saudi Arabian peninsula;

n. At various times from at least as early ae
1593, USAMA BIN LADEN and others known and unknown, made efforts to
abtain the components of nuclear weapons;

Q. At various times from at least as early as
1993, USAMA BIN LADEN and others known and unknown, mada afforts to
produce chemical weapons; -

P. On or about Awgust 23, 1996, USAMA BIN LADEN
signed and issued 2 Declaration of Jihad entitled "Measage from
Usamah Bin~Muhammad Bin~Laden t? His Muslim Brothers in the Whole
World and Especially in the Arabian Peninsula: Declaration of Tihad
Against the Americans Occupying the Land of the Two Holy Mosgues;
Expel the Heretica from the Arabian Peninsula® (hereafter the

"Declaration of Jihad®) from the Hindu Xush mountains in

7



Afghanistan. The Declaration of Jihad included statements that
afforts sheuld be pooled to kill Americans and encouraged other
persons to join the jihad against the american "enemy";

g. In or about late Angust 1996, USAMA BIN LADEN
read aloud the Declaration of'Jihad and made an audiotape recording
of such reading for worldwide distribution; and

r. In February 1998, USAMA BIN LADEN issued a joint
declaration in the name of Gamaa’t, Al Jihad, the Jihad Movement in
Bangladesh and the "Jamaat ul Ulema e Pakistan® under the hanner of
the "International Islamic Front for Jihad on thg Jews and
Crusaders,” which stated that Muslims should kill Americans --
including c¢ivilians —- anywhere in the world where they can be
found.

(Title 18, United States Code, Sectien 2155(b).)

FOXEPEASOR, MARY JD'WHI%%

United States Attorney




